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Assistents: 
Francisco José Morente Valero, president 
Joaquín Beltrán Antolín 
Joan Carbonell Manils 
Ricardo Carniel Bugs 
Maite Carrassón López de Letona 
Lluís Escriche Martínez 
Jordi Fernández Castro 
Vicent Fonollosa Pla 
Xavier Gabarrell Durany 
Antoni García Borràs 
Carles Gispert Pellicer 
Antoni Iglesias Fonseca 
Olga Lanau Rami. 
Ferran Martin  
Antoni Méndez Vilaseca 
Jordi Obiols Llandrich 
José Francisco Pérez Hernández 
Ricard Ripoll Villanueva 
Josep Ros Badosa 
Héctor Sala Lorda 
Joan Serra Sagristà 
Olga Serradell Pumadera 
Magda Solà Tey 
Pere Ysàs Solanes. 
Esther Zapater Duque 
 

A Bellaterra, a les 09.40 h del dia 4 d’abril de 
2019, es reuneixen en sessió ordinària, a la 
sala de juntes del Rectorat i sota la 
presidència del vicerector de Personal 
Acadèmic, el doctor Francisco José Morente 
Valero, els membres de la Comissió de 
Personal Acadèmic assenyalats al marge. 

S’han excusat d’assistir a la reunió el doctor Eduard Ariza Solé, el doctor Daniel Franco Puntes, 
la doctora Anna Marbà Tallada, el doctor Albert Pastor Martínez, i el doctor Armand Sánchez 
Bonastre. 
 
Hi actua, com a secretària, la senyora Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la 
UAB. 
 
 
Ordre del dia  
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe del vicerector de Personal Acadèmic. 
3. Convocatòria d’una plaça de professorat agregat de l’oferta d’ocupació pública addicional del 
2017. 
4. Convocatòria d’una plaça de professorat agregat vinculada a la Unitat Docent del Parc Taulí, 
de l’oferta d’ocupació pública del 2017. 
5. Convocatòria de concursos de professorat lector dins del programa Serra Húnter. 



6. Convocatòria de concurs d’una plaça de professorat lector. 
7. Convocatòria de concursos de PDI no permanent. 
8. Aprovació del document “Avaluació intermèdia i estabilització del professorat lector”. 
9. Aprovació del document “Incorporació a la UAB d’Investigadors amb un ERC Grant”. 
10. Interpretació sobre l’aplicació d’alguns aspectes del Model de Dedicació Acadèmica. 
11. Informació del desenvolupament de la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent per 
optar a la retribució addicional del tram docent autonòmic: 
 11.1. Informació general de la convocatòria 
11.2. Presentació, anàlisi i proposta d’acord de diverses situacions. 
11.3. Proposta de relació provisional d’admesos i exclosos a la convocatòria del 2019 
12. Assumptes de tràmit 
13. Torn obert de paraules.  
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic acorda aprovar l’acta de la sessió del dia 
21 de febrer de 2019.  
 
2. Informe del vicerector de Personal Acadèmic 

Abans d’iniciar el seu informe el vicerector vol comunicar als membres que s’han produït dues 
baixes en dos membres d’aquesta Comissió, en concret dos estudiants representants del Consell 
d’Estudiants de la UAB i dels estudiants de postgrau pertanyents al PIF. A continuació explica 
que a partir d’ara es faran constar a les actes si així ho explicita la persona, el vot en contra i les 
abstencions per tenir millor seguretat jurídica.  

El vicerector de Personal acadèmic inicia el seu informe explicant que durant les últimes 
setmanes s’han fet reunions amb directors de departaments, coordinadors d’Unitats Docents 
Hospitalàries, etc amb l’objectiu de fer les dotacions de les plantilles B pel curs 2019-2020. 
Explica que és un procés que s’ha allargat  i s’hauria de pensar de cara l’any que ve com reduir 
aquesta fase, per mes que també s’ha endarrerit per l’aturada informàtica que va fer perdre 
molta informació. Agraeix la feina a tothom, especialment per lo ajustat dels calendaris. 

A continuació vol fer un comentari relatiu a la situació econòmica. Tot i que semblava que el 
finançament de la UAB podria anar a millor,  ja que la perspectiva econòmica general era més 
positiva, no ha estat així. Explica que per primera vegada en molts anys, la UAB ha tancat el 
pressupost del 2018 amb dèficit (concretament, de 3 milions d’euros). Per l’any 2019 no podem 
comptar amb mes recursos dels que hem tingut al 2018. I aquesta situació econòmica també ve 
provocada per decisions polítiques, tant del govern Central com del de la Generalitat, que tenen 
un cost, i que no venen acompanyades amb els corresponent recursos, com en el cas del 
pagament dels trams dels interins, que va suposar al voltant de 800 mil euros al seu dia, 
quantitat que mai ha estat reconeguda per la Generalitat.  

Tot seguit comenta que mitjançant un Reial Decret s’ha aprovat l’Estatut del Personal 
Investigador en Formació (PIF), que està generant alguns problemes d’interpretació.  Resumint 



molt, aquest decret el que fa es regular la figura del PIF, e implica un increment salarial per als 
investigadors predoctorals que és assumible el primer i segon any , té més impacte el tercer, i si 
el contracte té 4 anys l’impacte econòmic és molt notable. El Reial Decret diu que els contractes 
es podran prorrogar un 4art any, i ahir, a una negociadora amb els sindicats d’universitats, 
aquests interpretaven que la pròrroga era pràcticament forçosa a no ser que hi hagués un 
informe en contra de la comissió de seguiment de la tesi; el vicerector no està d’acord amb 
aquesta interpretació, i així ho va dir a la reunió negociadora. En aquesta reunió, las universitats 
van decidir elaborar un informe jurídic sobre la interpretació d’aquest Estatut, que farà la 
Universitat de Barcelona amb la col·laboració d’altres gabinets jurídics, com el nostre.  

Una altra qüestió també rellevant és un altre Reial Decret Llei, el 28/2018, que possibilita 
novament la jubilació forçosa per compliment de l’edat legalment establerta, i modifica l’Estatut 
dels Treballadors per treure la impossibilitat d’introduir clàusules de jubilació forçosa mitjançant 
la negociació col·lectiva. En un primer debat es va plantejar si aquesta disposició es podria 
entendre com una reinterpretació del article 50 de l’actual conveni del personal docent laboral 
de les universitats, i això implicaria que no caldria renegociar-ho, o bé es considera que implica 
una modificació de l’article 50, i per tant caldrà renegociar el conveni. El punt de partida dels 
sindicats es de màxims, en el sentit que si es renuncia a aquest dret (la no existència de límit 
d’edat per a la jubilació) cal alguna compensació. Després d’un llarg debat, es va acordar 
analitzar com havien anat les jubilacions els darrers 5 anys i quanta gent nova s’havia incorporat, 
informació que les universitats es van comprometre a proporcionar a la part social.  

A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es demana si, pel que fa a la regulació 
dels investigadors en formació, l’ aplicació serà immediata i general; i també es comenta, pel 
que fa a les jubilacions, com es rejovenirà la plantilla si s’allarga indefinidament la vida laboral. 

El vicerector dóna la paraula a la vicegerent de Persones, Organització i Serveis que diu que el 
Reial Decret que aprova l’Estatut de l‘Investigador en Formació és d’aplicació a tots els 
investigadors predoctorals de qualsevol convocatòria; el propi decret i una nota informativa diu 
que es la entitat beneficiària la que ha d’assumir l’increment, però la opinió de la Universitat és 
que els nostres investigadors els assumirem nosaltres, però el cost dels provinents de programes 
de l’Estat o de la Generalitat intentarem que els assumeixen les institucions convocants, malgrat 
la literalitat al respecte del Reial Decret.  

Respecte a les jubilacions, el vicerector recorda que els funcionaris es jubilen forçosament als 
70 anys i potser la cosa hauria d’anar per aquí també per als laborals. Explica que, per ara, 
aquesta qüestió no tindria massa impacte, ja que a la UAB nomes s’han jubilat dos o tres 
professors en règim laboral, però a mig termini tindrà impacte. Finalment diu que tindrem temps 
de poder parlar-ne. 

S’inicia un segon torn d’intervencions i es demana si els 3 milions de dèficit del 2018 s’han 
d’equilibrar al 2019. També es demana la possibilitat de tenir un informe qualitatiu de com han 
anat les converses sobre les dotacions de les plantilles B amb caps de departaments perquè les 
facultats no han tingut retorn. Respecte a la situació econòmica es diu que poden haver centres 
on s’hagi tocat os, centres experimentals, etc., i es pot arribar a una situació com la de fa 4 o 8 
anys, i si la situació és tan greu com la que ha explicat el vicerector, tothom ha de ser conscient, 
i s’hauran de coordinar degans i directors de departament perquè tothom posi de la seva part. 



El vicerector de personal acadèmic dona la paraula al vicerector d’Economia que diu que el 
dèficit del 2018 es un dèficit pressupostari i això vol dir que a l’hora d’executar el pressupost 
s’han gastat 3 milions mes dels que es van preveure o no han vingut els 3 milions que 
s’esperaven. El Consell Social ha de fer un pla d’estabilitat pressupostària, que aprovaria la 
Generalitat. No sembla factible que això es pugui eixugar al 2019, ja que tindrem també una 
situació econòmica molt complicada i s’espera que el pla sigui a partir d’anys futurs, del 2020 o 
2021. Finalment diu que s’hauria de lligar aquest pla i els futurs amb un finançament millor ja 
que si no és així no es podrà eixugar res i es pot produir un col·lapse.  

El vicerector de Personal Acadèmic explica que ja es treballa amb les dotacions, i intenten aplicar 
els models de programació i de tipologies docents i ajustar per aquí; però també, dins de 
l’aplicació dels criteris, que són iguals per a tothom, intenten ser sensibles a determinades 
circumstancies d’alguns departaments, com els que posen en marxa titulacions noves, o 
titulacions amb pocs alumnes però que són titulacions que s’han d’oferir. També explica que 
l’any passat van destinar uns recursos extra als departaments que estaven pitjor: els necessaris  
per transformar un A3-6 en un postdoc, i alguns grups es van poder desdoblar per més que les 
dades d’alumnes no donaven del tot. Finalment diu que comparteix la preocupació general i que 
el moment és molt inoportú ja que no hi ha pressupostos a l’Estat ni a la Generalitat, els milions 
que havien d’arribar a Catalunya no ho han fet, en no haver-se aprovat el pressupost espanyol,  
i aquestes polítiques no fan més que empitjorar una situació que ja és molt dolenta. També vol 
dir que la nostra rectora no dóna cap batalla per perduda en aquesta qüestió, i que la UAB 
continuarà liderant qualsevol iniciativa sobre finançament que pugui ser compartida amb altres 
universitats.  

 
3. Convocatòria d’una plaça de professorat agregat de l’oferta d’ocupació pública addicional del 
2017. 
El vicerector presenta aquest punt i explica que aquesta plaça que ve de l’oferta ocupació 
publica del 2017, no es va convocar perquè la direcció va decidir ajornar-la i ara s’ha decidit a 
convocar-la. 

La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment i per delegació del Consell de Govern, 
acorda  

Primer.- Aprovar una plaça de professorat agregat de l’oferta d’ocupació pública addicional 
del 2017 amb referència 2019/D/LD/CC/7 i destinació al Departament de Biologia Cel·lular, de 
Fisiologia i d'Immunologia, de conformitat amb l’annex adjunt.  

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

4. Convocatòria d’una plaça de professorat agregat vinculada a la Unitat Docent del Parc Taulí, 
de l’oferta d’ocupació pública del 2017. 
 

El vicerector explica que aquesta placa ja s’havia convocat i no es va presentar ningú i per això 
torna a convocar-se. 



La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment i per delegació del Consell de Govern, 
acorda  

 

Primer.- Aprovar una plaça de professorat agregat vinculada a la Unitat Docent del Parc Taulí, 
de l’oferta d’ocupació pública del 2017, amb referència Al/19/335 i especialitat Medicina 
Intensiva, de conformitat amb l’annex adjunt.  

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

5. Convocatòria de concursos de professorat lector dins del programa Serra Húnter. 
 

El vicerector explica que aquesta convocatòria correspon als lectors del Pla Serra Húnter de la 
crida de juliol de 2018, i s’incorporarien als departaments al setembre de 2019.  

La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment i per delegació del Consell de Govern, 
acorda  

Primer.- Aprovar la convocatòria de concursos de professorat lector dins del programa 
Serra Húnter, de conformitat amb l’annex adjunt.  

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

6. Convocatòria de concurs d’una plaça de professorat lector. 
 
El vicerector explica que aquesta plaça que es convoca no va pel Programa Serra Húnter, tal com 
en el seu dia va aprovar la pròpia CPA, ja que és de didàctica de la llengua i es va pactar amb el 
director del Programa Serra Húnter que les places que tinguessin un perfil lingüístic determinant 
seria preferible convocar-les fora del programa.  

La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment i per delegació del Consell de Govern, 
acorda  

Primer.- Aprovar la convocatòria de concursos de professorat lector amb referència LEC 
11/2019 i destinació al Departament de Didàctica de la Llengua i de la Literatura i de les 
Ciències Socials, de conformitat amb l’annex adjunt.  

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

7. Convocatòria de concursos de PDI no permanent. 
 
El vicerector explica que a partir d’ara, a totes les CPA, hi haurà un punt com aquest, tot i que 
no tinguin res per aprovar, ja que moltes vegades, sobretot en els primers mesos del curs, els 
departaments demanen convocar una plaça de PIF, o d’associat, i si no hi ha un punt previst a 
l’ordre del dia de la CPA no es pot fer, i s’ha de demorar un mes la convocatòria. Si ningú té 



inconvenient es farà així d’ara en endavant, i si com en aquesta ocasió no hi ha cap plaça per 
convocar, decaurà el punt.   
 
8. Aprovació del document “Avaluació intermèdia i estabilització del professorat lector”. 
 

El vicerector explica que aquest document ja havia passat per aquesta Comissió i ja s’ha discutit 
i debatut amb els agents socials i s’aplicaria als lectors a partir del curs vinent.  

A continuació explica el document adjunt i pel que fa a la desvinculació diu que hi ha pendent 
una reunió al CIC que s’ha ajornat al mes de maig. 

A continuació s’inicia un torn d’intervencions en els que es plantegen diverses millores al 
document, algunes de les quals hi queden incorporades. 

La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda  

Primer.- Informar favorablement el document “Avaluació intermèdia i estabilització del 
professorat lector” i elevar-lo al Consell de Govern per tal que procedeixi a la seva aprovació, 
de conformitat amb l’annex adjunt.  

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

9. Aprovació del document “Incorporació a la UAB d’Investigadors amb un ERC Grant”. 
 

El vicerector explica que aquesta proposta va sorgir des de l’àmbit de Recerca i s’ha treballat 
conjuntament amb el seu vicerectorat, s’ha debatut a la Comissió de Recerca i de Transferència 
i s’ha debatut també amb els agents socials. A continuació explica el document.  

La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda  

Primer.- Informar favorablement el document “Incorporació a la UAB d’Investigadors amb un 
ERC Grant, de conformitat amb l’annex adjunt i elevar-lo al Consell de Govern per tal que 
procedeixi a la seva aprovació. 

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

10. Interpretació sobre l’aplicació d’alguns aspectes del Model de Dedicació Acadèmica. 
 

El vicerector de Personal Acadèmic explica que el model de dedicació docent preveu a l’article 
14 que correspon a la Comissió de Personal Acadèmic interpretar les qüestions dubtoses 
derivades de l’aplicació del model. L’article 7.1 del model preveu que un tram de gestió viu, o 
punts equivalents, o haver acumulat 10 punts de gestió després d’haver aconseguit el 4art tram 
de gestió, podrà computar com un tram de recerca durant els 6 anys següents al del seu 
reconeixement.  Fins ara, el vicerectorat ha interpretat aquesta disposició en el sentit que el 
tram de gestió viu pot fer “reviure” un tram de recerca que estigui “mort”. Aquest any s’ha 



plantejat el problema de les persones que no tenen cap tram de recerca, i sí un tram de gestió 
viu. En la interpretació anterior, i en una lectura literal de l’MDA, aquestes persones haurien de 
situar-se en 32 crèdits. Tanmateix, en opinió del vicerector, això seria força injust atès que no 
reconeixeria l’evident implicació d’aquestes persones en la vida institucional de la UAB. La 
proposta del vicerector és la de situar-les en 24 crèdits. Aquesta decisió afectaria a poc més de 
30 persones. 

Un altra situació que cal interpretar és aquella en què queda un Agregat (o TU) que està en 22 
crèdits i promociona a catedràtic. L’aplicació literal de l’MDA el portaria als 24 crèdits, però 
sembla poc raonable penalitzar a algú a qui s’acaba de reconèixer la seva trajectòria amb una 
promoció. Per analogia amb el que hi ha previst amb els TU que tenen 3 trams de recerca i 
promocionen a CU, es proposa mantenir la dedicació docent en 22 crèdits en els casos 
anteriorment esmentats. 

Els membres de la Comissió es mostren d’acord amb aquestes interpretacions i demanen que 
s’informi a les persones afectades. El vicerector agraeix el suport i diu que ho comunicaran a les 
persones afectades.  

11. Informació del desenvolupament de la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent per 
optar a la retribució addicional del tram docent autonòmic: 
 11.1. Informació general de la convocatòria 
11.2. Presentació, anàlisi i proposta d’acord de diverses situacions. 
11.3. Proposta de relació provisional d’admesos i exclosos a la convocatòria del 2019 
Punt 11. Avaluació 

El vicerector de Programació i Qualitat dona informació general de la convocatòria i entre 
d’altres explica que s’ha facilitat informació a 479 professors, i 256 professors han presentat la 
sol·licitud, que seria el 53,44% que suposa un lleugera davallada.  També explica que les 
comissions d’avaluació ja s’han reunit i han informat de les sol·licituds que havien d’analitzar, i 
tindran fins el de 8 maig per resoldre. Tot seguit explica el repartiment d’informes per comissions 
dels diferents àmbits.  

S’inicia un torn d’intervencions en el que es planteja que els postdoscs tenien un còmput 
diferent d’hores i planteja dubtes i el vicerector diu que ho miraran però que abans del 2012 el 
genèric es de 24 però el professor ha de dir exactament quin son els seus crèdits. També es 
comenta que el llistat que arriba als centres de professorat que pot avaluar la seva activitat 
docent hi ha gent en situacions administratives diverses, i en termes de percentatges els 
perjudica per acreditacions, etc. El vicerector diu que si, que això distorsiona el valors, i que es 
podria estudiar la manera de tenir-ho en compte.  

La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda  

Primer.- Donar-se per assabentats del desenvolupament general de la convocatòria, de 
l’actualització i actuació de les Comissions d’Avaluació i del procés de valoració. 

Segon.- Aprovar la proposta provisional d’admesos i exclosos a la convocatòria del 2019, de 
conformitat amb l’annex adjunt. 



Tercer.- Encarregar al vicerector de Programació i Qualitat l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

 

 

12. Assumptes de tràmit 
 
El vicerector de Personal Acadèmic presenta aquest punt pel qual la Comissió dona el vistiplau 
dels col·laboradors de docència que han entrat al sistema durant el mes de febrer de 2019, de 
conformitat amb les previsions del Reglament de personal acadèmic.  

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer. Donar-se per assabentada del reconeixement com a col·laboradors docents durant el 
mes de febrer de 2019 en les diverses modalitats previstes al Reglament de personal acadèmic. 

Segon. Encarregar al vicerector Personal Acadèmic l’execució i el seguiment d’aquests acords. 

 
13. Torn obert de paraules.  
 

El doctor Pere Ysàs demana si hi ha novetats respecte a la visita que va fer el nou secretari 
d’Universitats a principis d’any i la intenció de fer-los reflexionar sobre el programa Serra 
Húnter. El vicerector diu que la visita no va resultar d’acord amb els expectatives que teníem, ja 
que van prendre notes, però no ens han dit res. En una reunió posterior, els rectors van parlar i 
es van mostrar descontents amb programa i es va proposar la redacció d’un document que no 
va quedar clar qui el faria i està una mica aturat.  

El doctor Ricardo Carniel demana per l’estabilització i els criteris dels lectors, sobretot pels 
lectors que estan al mig del joc, ja que al Comitè els hi arriben consultes sobre la desvinculació. 
El vicerector diu que el document que s’ha aprovat en aquesta sessió fa referència als que 
s’incorporaran a partir d’ara perquè la resta ja contenia a les seves convocatòries aquesta 
informació. Pel que fa a la desvinculació, explica que actualment hi ha un acord del CIC del 2014 
que clarifica la desvinculació, i que pel que fa a les places de lector la desvinculació ha de ser un 
mèrit preferent (aquesta qüestió no es baladí, ja es va impugnar un concurs perquè el tribunal 
no va considerar el mèrit preferent de la desvinculació). Pels agregats sí és un requisit. La 
desvinculació és acadèmica i no cal estar contractat en una l’altra entitat; una estada de recerca 
computa com a desvinculació; de moment l’estada mínima es de 3 mesos, però això s’hauria de 
replantejar, ja que hi ha gent que està 2 mesos en un lloc i no compta. Explica que tampoc ha de 
ser en una universitat necessàriament, pot ser un centre de recerca, i no cal que sigui a 
l’estranger, qualsevol universitat catalana també serveix. Finalment diu que compten les estades  
des del moment en què s’ha obtingut el grau; a un investigador de doctorat li compten les 
estades de recerca, com a postdoc també; si s’ha obtingut el doctorat a una altra universitat, la 
desvinculació es dóna per assolida. L’acord del CIC diu que les activitats professionals que s’hagin 
fet sense tenir vinculació amb la universitat també es poden considerar. El vicerector indica que 



als lectors de la UAB se’ls hi han de donar facilitats per tal que puguin desvincular-se, però que 
no es podrà reconèixer una desvinculació si aquesta no es pot acreditar adequadament. Es pot 
interpretar de manera àmplia aquesta qüestió, però sempre amb elements que permetin 
considerar-ho.  
 

 Fi: 12.43 h 


